
                     ONAFHANKELIJK RIJSWIJK 
 
Voorzitter, collega’s, 
Het zal u vast niet zijn ontgaan. Fractie Onafhankelijk Rijswijk heeft dit keer geen 
schriftelijke vragen ingediend. De meerwaarde daarvan is ons in de loop van de jaren - 
ook toen Onafhankelijk Rijswijk zelf in het college van B&W vertegenwoordigd was - 
nooit echt gebleken. Dikwijls een herhaling van zetten; vele ‘dubbels’ door andere 
vragenstellers en dikwijls weinig zeggende antwoorden. In elk geval geen antwoorden 
waarvan je blij opspringt onder de kreet “He ja, dat is nu eens verrassend en visionair 
van het college”. Voorzitter, wat ons betreft beperkt u dit onderdeel van het 
begrotingsritueel in de toekomst tot een mondeling vragenuur. Dat scheelt iedereen veel 
tijd, scheelt ambtelijke inzet en voorkomt ook ‘dubbels’ in de vraagstelling of het vragen 
naar de bekende weg, het vragen om het vragen.   
 
3D operatie 
Voorzitter, waar velen het ergste vreesden bij deze operatie, lijkt het dat dit door de 
inzet van uw college niet tot echte problemen heeft geleid. Daar voor verdient u onze 
waardering. Wel bereiken ons met enige regelmaat klachten over lange procedures of 
lang wachten tot men uitsluitsel krijgt over het wel of niet verkrijgen van het 
aangevraagde. Een kwestie van te veel bureaucratische organisatie? Wij vragen u 
daarvoor uw aandacht! 
 
Parkeren 
Nu de commotie rondom het parkeren (met nogmaals “dank” aan onze Haagse buren) 
enigszins lijkt te zijn geluwd, hebben wij er behoefte aan dat e.e.a. nog eens duidelijk 
wordt geëvalueerd. Waar staan we, wat is de stand van zaken, wat knelt er nog en waar 
doen zich welke problemen voor? In elk geval is het onze factie duidelijk dat, als je als 
gemeenteraad vraagt om de toepassing van maatregelen zoals belanghebbenden 
parkeren, dit natuurlijk niet in de buurt van een oplossing komt als er niet voldoende 
wordt gecontroleerd. Over gebrek aan controle bereiken onze fractie vele klachten. 
Graag snelle actie op die plekken waar de meeste klachten vandaan komen! En dat dit 
niet “gratis” kan, zoals door sommigen in deze gemeenteraad wel eens wordt geopperd, 
moge duidelijk zijn. Voor niets gaat de zon op. Wat Onafhankelijk Rijswijk betreft, wordt 
het element ‘handhaving’ meegenomen in de door ons bedoelde evaluatie. 
 
Het huis van de Stad 
Voorzitter, Onafhankelijk Rijswijk maakt zich zorgen over het stoïcijns karakter 
waarmee het college sommige zaken voorbereid. Of is het meer autistiform? Over het 
Huis van de Stad, ontvingen wij afgelopen maand een notitie. Prachtig. Maar als je het 
verhaal leest verbaas je je vervolgens over de conclusie. Globaal komt het er op neer: 
“We zijn op de goede weg, er is veel mogelijk, komt allemaal goed”. Maar wij missen wel 
de helft van het verhaal! En dat is dat er ook een duidelijke visie behoort te liggen wat 
we met het huidige kantoor zelf zouden kunnen en wat daar van de mogelijke 
besparingen zijn! Wij weten dat ook de medegebruikers van Hoogvoorde niet blij zijn 
met het mogelijke voorgenomen vertrek van de gemeente. Los van het feit dat u het 
gebouw niet zo maar kunt verlaten vanwege de gebruiksverplichting tot afname van de 
eigenaar, u zou hier ook de functie kunnen versterken door in dit gebouw meer toe te 
voegen wat nu op dislocaties de gemeente veel geld kost. Een ‘Huis van de Stad’ maar 
dan op de huidige locatie. Wij vinden het niet verantwoord dat u veel geld brengt naar 



een oud gebouw met vele mankementen. Maar nog erger vinden wij dat u het 
economisch centrum dat Bogaardgebied heet, wilt verlaten. Wij komen daar nog bij uw 
college op terug.  
 
“Maakt verkiezingsbelofte schuld”? 
Voorzitter, het onderwerp “Huis van de Stad” is 1. Het “onderzoek naar een pontje” is 
net zo iets. Met name het feit dat u gaat onderzoeken of de bewoners het zelf kunnen 
bedienen…. Dit was de eerste vraag die door mij destijds aan de 
bewonersvertegenwoordigers werd gesteld, nog voor dat het voorstel tot opheffen van 
het pontje in de raad aan de orde was. Het antwoord was toen een hartgrondig nee. 
Misschien verstandiger dat raadsleden beter nadenken voor zij iets beloven? In elk geval 
is het een gotspe dat de wethouder van de VVD nu deze zaak trekt. Wel dezelfde 
wethouder van die zelfde VVD die toen voor opheffing heeft gestemd. Vast 
“voortschrijdend inzicht” zullen we maar zeggen. In elk geval willen wij snel 
geïnformeerd worden over alle kosten die dit met zich mee zal brengen.  
 
Sport 
Wij missen node de benodigde visie en serieuze aandacht voor de sport. Sport, naast 
sportief presteren, de basis voor een goede gezondheid. Met name de buitensport mist 
node de support van de gemeente. Wij willen dat uw college meer positieve 
betrokkenheid bij de sport aan de dag legt dan tot nu toe. Sportverenigingen hebben het 
niet gemakkelijk om hun accommodaties te kunnen bekostigen en vol te krijgen. In 
plaats van juridische procedures te voeren, vragen wij een actieve vorm van meedenken 
bij het oplossen van problemen die sommigen verenigingen kennen en vragen wij ook 
om oplossingen aan te dragen bij de problemen die clubs ervaren. 
Ook voor de vervanging van de Marimbahal vragen wij een echt open discussie samen 
met potentiele gebruikers. Niet op de automaat van het college naar RijswijkBuiten 
verkassen, maar gewoon logisch ergens op een verstandige plek in Rijswijk bouwen. En 
dus niet per definitie aan de gemeentegrens met Delft.  
 
Bestuurbaarheid gemeente 
Voorzitter, door weglopers uit fracties staat de teller van het aantal raadsfracties in 
Rijswijk op 10(!) En dat op een raad van 29 raadszetels. Rijswijk is daarmee een van de 
koplopers….. een twijfelachtige eer die ook nog eens extra geld kost. Ik noem alleen al 
het feit dat 5 partijen een college moeten vormen die allen ook een wethouder willen 
leveren. De inkt van de nieuwe collegeovereenkomst was nog nat, toen de 
fractievoorzitter van GemeenteBelangen er de brui aan gaf. En hoe absurd is het feit dat 
de nieuwe fractie-assistent van de ontstane groepering ‘Van der Horst’, de eerst 
volgende verkiesbare op de lijst van GemeenteBelangen is? Die fractie, maar dus ook de 
coalitie, heeft daarmee een behoorlijk probleem. Deze fractieassistent stapte ooit over 
van het CDA in de Rijswijkse raad naar Onafhankelijk Rijswijk.Toen deze man in 2014 
het idee kreeg dat hij geen hoge plek meer zou krijgen bij de kandidaatstelling voor 
Onafhankelijk Rijswijk, deelde hij onverwacht mede dat hij wegens ernstige 
gezondheidsproblemen met onmiddellijke ingang de politiek moest verlaten. Om zich 
vervolgens enkele dagen later bij de fractie Gemeentebelangen aan te melden. Nee 
dames en heren, ik zeg niets over betrouwbaarheid of onbetrouwbaarheid. Maar na de 
politie kent nu ook de Rijswijkse politiek het fenomeen “Mol”. Namens mijn fractie vertel 
ik dit niet omdat sommige mensen altijd weer weg lijken komen met mooie praatjes, 
maar vooral om duidelijk te maken dat wij ons willen distantiëren van dit soort gedoe 



dat de politiek het etiket “schimmig handelen” opplakt. De fractie Onafhankelijk Rijswijk 
zal zich dan ook niet laten verleiden tot politieke spelletjes in een mogelijk 
“machtsvacuum” maar zal, zoals wij dat tot nu toe ook hebben gedaan, het huidige 
college altijd zakelijk op voorstellen blijven beoordelen.   
 
Discussie AZC  
Waardering voor de organisatie en aanpak van de voorlichting bij dit onderwerp. 
Daarmee heeft u tumultueuze en op geweld uitlopende bijeenkomsten weten te 
voorkomen. Toch vindt onze fractie dat uw college, wat Onafhankelijk Rijswijk betreft, 
steken heeft laten vallen. Zo bepleitten wij meer tijd voor meerdere momenten voor 
tekst en uitleg aan Rijswijkse burgers. Dat had ook recht gedaan aan het door u hoog in 
het vaandel geschreven “meer willen betrekken van de Rijswijkse burger”. Ookvroegen 
wij u om meerdere locaties in ogenschouw te nemen en vooral en nadrukkelijk te 
streven naar kleinschaliger opvang. Hier heeft u het echt af laten weten. Daarnaast vond 
en vindt Onafhankelijk Rijswijk het opereren van het COA veel te arrogant en dilettant. 
“Voor minder Asielzoekers komen wij niet”. De reactie had daarop dus ook kunnen zijn 
“dan maar niet!” Enkele dagen later werd nota bene onze wens  voor kleinschaliger 
opvang ook hoorbaar in de landelijke politiek. Het kan verkeren nietwaar? 
 
Tot slot voorzitter, 
Laat het nog maar eens gezegd zijn. Voor onze fractie is het onaanvaardbaar dat er 
mensen zijn die raadsleden omwille van hun standpunt, dat zij naar eer en geweten 
innemen, bedreigen. Of je nu voor of tegen iets bent. Onafhankelijk Rijswijk hoopt 
oprecht dat de politie er in slaagt de daders te vinden en voor het gerecht te brengen.  
Los van het gegeven dat de discussie over de opvang van vluchtelingen in eerste 
instantie een zaak van de landelijke politiek is, moet ons van het hart dat de wijze 
waarop de discussie soms wordt gevoerd, met name door de tegenstanders van de 
komst van vluchtelingen weinig verheffend is. Soms zelfs tot puur racistische 
uitlatingen. Laten we daar met elkaar waakzaam op zijn om dat te voorkomen. 
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